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Spørgsmål nr. 200 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor der ikke bliver sat ind over 

for stalkerne, når den nødvendige lovgivning er til stede, og 

hvad vil ministeren gøre for at sikre, at ordningen virker i prak-

sis, idet alt for mange danskere udsættes for stalking, men for-

svindende få har fået et strakstilhold, jf. artiklen ”100.000 dan-

skere er årligt udsat for stalking - men kun fire har fået strakstil-

hold i år” fra Berlingske den 11. november 2018?”

Svar:

Jeg vil gerne understrege, at stalking er et uacceptabelt indgreb i den enkel-

tes frihed og ret til at bestemme over eget liv og deltage frit i samfundet. Det 

er vigtigt for mig, at ofrene føler, at de trygt kan gå til politiet og få hjælp – 

også på dette område. 

Borgerne skal ikke være i tvivl om, at deres anmeldelse tages alvorligt og 

behandles ordentligt og korrekt. Derfor har jeg også bedt Rigspolitiet om 

sammen med de relevante interessenter at foretage et eftersyn af, om de initi-

ativer, vi iværksatte i 2016, virker, eller om der er behov for at justere på 

politiets indsats på området. 
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